

10TH ANNIVERSARY

15-20 | SEPT SALZBURG



PANGEO
AUSTRIA 2012

Session 13: Kulturerbe und Geologie / Cultural heritage and geosciences

Convenors: **Michael UNTERWURZACHER** (Salzburg / Innsbruck), **Corina IONESCU** (Cluj-Napoca), **Volker HÖCK** (Salzburg)

Beschreibung/ Description: In den letzten Jahrzehnten ist das Bewusstsein für das kulturelle Erbe und seine Bedeutung für die Gesellschaft stark gestiegen. Das spiegelt sich in zahlreichen interdisziplinären Projekten zwischen Naturwissenschaften und Archäologie/Geschichtswissenschaften wieder. Weiters spielen Naturwissenschaften auch im Bereich der Baudenkmalpflege eine zunehmend wichtige Rolle. Wir möchten hier Geowissenschaftler, die an archaeometrischen und verwandten Themen arbeiten, einladen, ihre Ergebnisse während der PANGEO-2010 in Salzburg zu präsentieren und zu diskutieren.

In the last decades the awareness of the cultural heritage increased substantially, resulting in numerous interdisciplinary projects, mainly between archaeology/history and natural sciences (archaeometry). Moreover, the natural sciences are of increasing interest in the preservation of monuments and artefacts. We invite scientists dealing with archaeometric and preservation studies in cultural heritage to present and discuss the latest results during the next PANGEO-2012 meeting in Salzburg.